
הכנס המדעי ה-23 
סיכום ולקחים

פרסום מוסף הכנס המדעי נדחה בגין האירועים הדרמטיים שענף החלב עובר בחודשים האחרונים. 
בחזרה לשגרה, אנחנו מביאים בפניכם את אירועי טקס הפתיחה וגם הסיכום של המפגש השנתי בירושלים. 

היה כנס מדהים ומרשים - נתראה בכנס הבא 10 עד ה-12 ליולי 2012

כולו ק בזמן שהענף  בירושלים,  צת מוזר לסכם את הכנס המדעי 

נמצא במאבק קיומי, לנוכח משבר החלב ו"דוח קדמי" בעקבותיו. 

חשוב מאוד לחזור לשגרה המקצועית המעניינת שלנו ויש לכולנו הרבה 

עבודה בניהול ענף רב תחומי שגם מייצר את אחד ממזונות היסוד של 

האוכלוסייה.

במספר  המתמשך  והגידול  הצמיחה  במסורת  ממשיך  המדעי  הכנס 

המשתתפים וגם ברמת שביעות הרצון של רפתנים, חוקרים, מדריכים, 

חברות וספקים כאחד.

פתיחת הכנס הייתה בסימן תחילתו של המשבר - מחאת הקוטג' - וכל 

מושב הפתיחה הוקדש לנושא. לא יאומן, שגם כארבעה חודשים לאחר 

תחילת המשבר הוא עדיין לא הסתיים ואנחנו במגעים שונים להסיר 

של  הייבוא  איום  ובעיקר  בישראל  החלב  ענף  על  הקיומי  האיום  את 

גבינות קשות.

הצוות שמארגן ומנהל את הכנס
כל  על  והניהולית  המקצועית  באחריות  ונושא  הכנס  יו"ר   - עדין  גבי 

הנעשה בכנס.

הוועדה המקצועית - כוללת את יהושע מירון )מרכז(, גבי עדין, מיכאל 

תכנים  תפקידיה:  מלול.  ויוסי  ארקין  עודד  שווימר,  עדין  סטרטן,  ואן 
וחוברת  הכנס  תכנית  קביעת  עבודות,  פסילת  רפרנטורה,  מקצועיים, 

התקצירים.

הוועדה המארגנת - כוללת את ריקי מואב, יעקב בכר, מודי הרץ, אדריאנה 

שוחט, מיכל אברהם. ובנוסף, כל חברי הוועדה המקצועית.
תפקידי הוועדה המארגנת: קביעת מועד הכנס, החלטה על יקירי הענף 

וחלוקת אותות הצטיינות, חלוקת מלגות לסטודנטים, טיפול בבקשות 

מיוחדות ועוד. 

תפקידו:  ומיכל,  מודי  )מרכזת(,  ריקי  את  כולל  הפעיל  הארגוני  הצוות 
והלוגיסטיקה  תערוכה  תרבות,  הסעות,  ההרשמה,  נושאי  בכל  לעסוק 

במלון.

סיכום הכנס
לאחר הכנס, עם קבלת תוצאות המשוב האלקטרוני שנערך על ידי ד"ר 

הבקר  במחלקת  רחב  מפגש  התקיים  מהחקלאית,  סטרטן  ואן  מיכאל 
בשה"מ, בהשתתפות מארגני הכנס. 

התחושה הכללית הייתה שהכנס היה מוצלח מאוד עם תקלות ספורות 

בלבד.

מספר המשתתפים מתייצב במגמת עלייה קטנה )עד כ-100 משתתפים( 
- כ-1,500 איש בשלושת הימים.

220 חדרים נתפסו על ידי חברינו )מהם כ-150 על ידי יחידים( וניכרת 

עלייה  במגמת  מתייצב  המשתתפים  מספר 
קטנה )עד כ-100 משתתפים( – כ-1,500 איש 

בשלושת הימים.
220 חדרים נתפסו על ידי חברינו )מהם כ-150 
על ידי יחידים( וניכרת עלייה של נציגי המגזר 
לכל  הזוג  בנות  עם  גם  שמגיעים  המשפחתי 

שלושת הימים והם נהנים מאוד

מראה מקומה 8 במלון רמדה

משק הבקר והחלב 354  70

גבי עדין, יוסי מלול - הוועדה הארגונית-מקצועית של הכנס

אוקטובר 2011
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לכל  הזוג  בנות  עם  גם  שמגיעים  המשפחתי  המגזר  נציגי  של  עלייה 

שלושת הימים והם נהנים מאוד.

חנייה - השנה נמצא פתרון משופר לבעיות החנייה ליד המלון. התאריך 
של סוף יוני תחילת יולי, משאיר כמה שטחי חנייה ליד האוניברסיטה, 

שוטפת  בצורה  זרמו  ההסעות  וכך  צמוד  סדרן  נתנה  ההסעות  חברת 

והקלו על מצוקת החנייה הקבועה.

- השנה חתמנו עם המלון לשלוש שנים ללא שינוי  הסכם עם המלון 
בתמחיר ולכן לא צפויים שינויים מהותיים בשנתיים הקרובות.

מציגים מסחריים - הכנס מבוקש מאוד על ידי החברות שזו להן הזדמנות 
להיחשף למקבץ גדול של רפתנים ואנשי ענף. זה גם מסייע להוריד את 

העלויות הכוללות של הכנס.

משוב המשתתפים
כ-140  ענו  כלל הרבה שאלות שעליהן  "נמלה" של החקלאית  המשוב 

משתתפים שמהם היו 70% חקלאים.  

70% מהמשיבים היו בכנס יומיים או יותר  
קיים רוב לטוענים שההרצאות המוזמנות והרב שיח תרמו רבות לכנס  

רוב הנשאלים השיבו שאיכות המרצים גבוהה  
הייתה שביעות רצון מהתכנים ומקיום הכנס, פעם בשנה, במתכונת   

הנוכחית.

האוכל,  החדרים,  המלון,  המיקום,  מנושאי  גם  רצון  שביעות    
ההסעות. וכן מאתר ההרשמה.

מה יש לשפר על פי תוצאות המשוב? 
לשים יותר דגש על הרצאות יישומיות.  

היו מספר נושאים מקצועיים בעלי עניין נמוך ועל כך יתקיים דיון   
נפרד בוועדה המקצועית. 

יש לבחור בקפידת יתר את ערבי התרבות.  
התערוכה  בנושא  שאלה  הבאה  בשנה  למשוב  להוסיף  חשוב   

המקצועית ותרומתה לכנס.

מועד הכנס הבא
הכנס הבא נקבע ליולי 2012 בין ה-10 ל-12 לחודש - נא רשמו ביומנכם!

לקחים מיוחדים בניהול הכנס
במשרד  הקשורים  בנושאים  מואב  ריקי  של  תפקידים  ריבוי  בעקבות 

החקלאות, עלה לדיון נושא אופן הפקתו של הכנס הבא - הכנס ה-24 

ב-2012. נדונו שתי אפשרויות: חברה חיצונית שמתמחה בארגון  כנסים 

שתחליף באופן מלא את ריקי ואת הצוות הארגוני )ריקי תשמש כאיש 

קשר( או מפיקה שתעבוד בצמוד ובהנחיותיה של ריקי.

בגלל  בעיקר  כנסים,  לחברת  המשתתפים  כל  של  התנגדות   הובעה 

והחשש  הרפתנים,   - הכנס  משתתפי  על  שיפלו  העלויות  תוספת 

שהוצאת הארגון וההפקה מידי הגוף הציבורי-ממשלתי, תיפגע במרקם 

להיעזר במפיקה  הוחלט  לפיכך,  היפה, שמייחד את הכנס.  המשפחתי 

בנוסף,  הכנס.  בארגון  המצומצם  הארגוני  לצוות  שתסייע  מקצועית 

הוחלט להצמיד עזרה גם למודי הרץ במהלך ימי הכנס.

התאחדות  בידי  תמיד,  כמו  תישאר,  הכנס  של  הכספית  הפעילות  כל 

 .מגדלי בקר

עם סיום הכנס
דברי סיכום של ד"ר גבי עדין - יו"ר הכנס

אני שמח יחד אתכם להגיע לשלב הסיום של הכנס ה-23 למדעי 

המתקיים  החקלאות  למדעי  ביותר  הגדול  הכנס  שהוא  הבקר 

בארץ. 

נעבור  שווימר,  עדין  ד"ר  חברנו  של  המרשימה  הרצאתו  אחרי 

מיחסי טורף נטרף באפריקה, ליחסים בכנס שלנו, שבו להפך, הם 

נעשים בהרמוניה מעוררת הערכה.

שלושת ימי הכנס הם תוצאה של עבודה אינטנסיבית של קרוב 

לחצי שנה של עשייה, שבה נטלו חלק גורמים רבים, וכאן בטכס 

הסיום המקום להודות להם: 

במישור הארגוני: ברצוני להודות לריקי מואב על פעילותה כרכזת 

בשיתוף  הניהולים  הנושאים  בכל  שעסקה  המארגנת  הוועדה 

וציפי  מנשרוב,  חנה  הרץ,  מודי  אברהם,  מיכל  עם:  הדוק  פעולה 

סיגורה משה"מ. עם יעקב בכר מזכ"ל ההתאחדות, יוסי מלול ועם 
ענבל, רינה, לימור, תפארת, וחנה - מהתאחדות מגדלי בקר: ועם 

שייקה דרורי, אפרי ואדריאנה שוחט ממועצת החלב.

במישור המדעי: אציין את פעילותה של הוועדה המקצועית אשר 
עסקה בארגון תכנית הכנס, בקבלת התקצירים, מיונם, עריכתם 

הוועדה  סופית;  בחוברת  להכללה  המתאימה  לרמה  והבאתם 

למרצים-אורחים  ופנתה  התכנים  את  שקבעה  היא  המקצועית 

מהתכנים  שנהניתם  מקווה  אני  הענף.  של  שברומו  בנושאים 

שהוצגו בכנס זה. 

ממנהל   - מירון  יהושע  ד"ר  המקצועית:  הוועדה  לחברי  נודה 

ד"ר  החוברת,  ועורך  הכנס  של  המדעי  המרכז  החקלאי,  המחקר 

עדין שווימר מ'מאל"ה', ד"ר מיכאל ואן סטרטן מ'החקלאית', עודד 
ארקין נציג הרפתנים, יוסי מלול מההתאחדות, ועבדכם הנאמן.

מחירי  עליית  על  בארץ  לאחרונה  שהייתה  המתקפה  ובנושא 

הקוטג' ומוצרי החלב, נזכיר שוב לכולם שאתם, חבריי הרפתנים, 

נאבקים בכל כוחכם, ימים ולילות, לייצר חלב איכותי, טוב וזול, 

במסגרת המכסות ומחיר המטרה הנתונים לפיקוח ציבורי הדוק, 

ועושים זאת בהצלחה מעוררת התפעלות. 

הענפים  לאחד  החלב  ענף  את  הפכתם  כאן,  הנוכחים  אתם 

מדינות  בעבור  לדוגמה  לענף  בישראל,  בחקלאות  המובילים 

הן ברמה הטכנולוגית  לישראלים רבים  לגאווה  ולמקור  העולם, 

והמדעית והן ביציבותו הכלכלית. 

אני מאחל לכולנו שנזכה לדחיפה ולרענון שורות המחלקה לבקר 

מוסדות  עם  ויחד  בענף,  התומכת  המחקר  מערכת  ושל  בשה"מ 

את  ביחד  כולנו  נמשיך  הרפתנים,  וציבור  התמיכה,  גופי  הענף, 

עוד  גבוהות  לרמות  ונביאה  הקרובות  בשנים  הכנסים  מסורת 

 .יותר

                                            תודה רבה!
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הכנס המדעי ה-23 
סיכום ולקחים

פרסום מוסף הכנס המדעי נדחה בגין האירועים הדרמטיים שענף החלב עובר בחודשים האחרונים. 
בחזרה לשגרה, אנחנו מביאים בפניכם את אירועי טקס הפתיחה וגם הסיכום של המפגש השנתי בירושלים. 

היה כנס מדהים ומרשים - נתראה בכנס הבא 10 עד ה-12 ליולי 2012

כולו ק בזמן שהענף  בירושלים,  צת מוזר לסכם את הכנס המדעי 

נמצא במאבק קיומי, לנוכח משבר החלב ו"דוח קדמי" בעקבותיו. 

חשוב מאוד לחזור לשגרה המקצועית המעניינת שלנו ויש לכולנו הרבה 

עבודה בניהול ענף רב תחומי שגם מייצר את אחד ממזונות היסוד של 

האוכלוסייה.

במספר  המתמשך  והגידול  הצמיחה  במסורת  ממשיך  המדעי  הכנס 

המשתתפים וגם ברמת שביעות הרצון של רפתנים, חוקרים, מדריכים, 

חברות וספקים כאחד.

פתיחת הכנס הייתה בסימן תחילתו של המשבר - מחאת הקוטג' - וכל 

מושב הפתיחה הוקדש לנושא. לא יאומן, שגם כארבעה חודשים לאחר 

תחילת המשבר הוא עדיין לא הסתיים ואנחנו במגעים שונים להסיר 

של  הייבוא  איום  ובעיקר  בישראל  החלב  ענף  על  הקיומי  האיום  את 

גבינות קשות.

הצוות שמארגן ומנהל את הכנס
כל  על  והניהולית  המקצועית  באחריות  ונושא  הכנס  יו"ר   - עדין  גבי 

הנעשה בכנס.

הוועדה המקצועית - כוללת את יהושע מירון )מרכז(, גבי עדין, מיכאל 

תכנים  תפקידיה:  מלול.  ויוסי  ארקין  עודד  שווימר,  עדין  סטרטן,  ואן 
וחוברת  הכנס  תכנית  קביעת  עבודות,  פסילת  רפרנטורה,  מקצועיים, 

התקצירים.

הוועדה המארגנת - כוללת את ריקי מואב, יעקב בכר, מודי הרץ, אדריאנה 

שוחט, מיכל אברהם. ובנוסף, כל חברי הוועדה המקצועית.
תפקידי הוועדה המארגנת: קביעת מועד הכנס, החלטה על יקירי הענף 

וחלוקת אותות הצטיינות, חלוקת מלגות לסטודנטים, טיפול בבקשות 

מיוחדות ועוד. 

תפקידו:  ומיכל,  מודי  )מרכזת(,  ריקי  את  כולל  הפעיל  הארגוני  הצוות 
והלוגיסטיקה  תערוכה  תרבות,  הסעות,  ההרשמה,  נושאי  בכל  לעסוק 

במלון.

סיכום הכנס
לאחר הכנס, עם קבלת תוצאות המשוב האלקטרוני שנערך על ידי ד"ר 

הבקר  במחלקת  רחב  מפגש  התקיים  מהחקלאית,  סטרטן  ואן  מיכאל 
בשה"מ, בהשתתפות מארגני הכנס. 

התחושה הכללית הייתה שהכנס היה מוצלח מאוד עם תקלות ספורות 

בלבד.

מספר המשתתפים מתייצב במגמת עלייה קטנה )עד כ-100 משתתפים( 
- כ-1,500 איש בשלושת הימים.

220 חדרים נתפסו על ידי חברינו )מהם כ-150 על ידי יחידים( וניכרת 

עלייה  במגמת  מתייצב  המשתתפים  מספר 
קטנה )עד כ-100 משתתפים( – כ-1,500 איש 

בשלושת הימים.
220 חדרים נתפסו על ידי חברינו )מהם כ-150 
על ידי יחידים( וניכרת עלייה של נציגי המגזר 
לכל  הזוג  בנות  עם  גם  שמגיעים  המשפחתי 

שלושת הימים והם נהנים מאוד

מראה מקומה 8 במלון רמדה

משק הבקר והחלב 354  70
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לכל  הזוג  בנות  עם  גם  שמגיעים  המשפחתי  המגזר  נציגי  של  עלייה 

שלושת הימים והם נהנים מאוד.

חנייה - השנה נמצא פתרון משופר לבעיות החנייה ליד המלון. התאריך 
של סוף יוני תחילת יולי, משאיר כמה שטחי חנייה ליד האוניברסיטה, 

שוטפת  בצורה  זרמו  ההסעות  וכך  צמוד  סדרן  נתנה  ההסעות  חברת 

והקלו על מצוקת החנייה הקבועה.

- השנה חתמנו עם המלון לשלוש שנים ללא שינוי  הסכם עם המלון 
בתמחיר ולכן לא צפויים שינויים מהותיים בשנתיים הקרובות.

מציגים מסחריים - הכנס מבוקש מאוד על ידי החברות שזו להן הזדמנות 
להיחשף למקבץ גדול של רפתנים ואנשי ענף. זה גם מסייע להוריד את 

העלויות הכוללות של הכנס.

משוב המשתתפים
כ-140  ענו  כלל הרבה שאלות שעליהן  "נמלה" של החקלאית  המשוב 

משתתפים שמהם היו 70% חקלאים.  

70% מהמשיבים היו בכנס יומיים או יותר  
קיים רוב לטוענים שההרצאות המוזמנות והרב שיח תרמו רבות לכנס  

רוב הנשאלים השיבו שאיכות המרצים גבוהה  
הייתה שביעות רצון מהתכנים ומקיום הכנס, פעם בשנה, במתכונת   

הנוכחית.

האוכל,  החדרים,  המלון,  המיקום,  מנושאי  גם  רצון  שביעות    
ההסעות. וכן מאתר ההרשמה.

מה יש לשפר על פי תוצאות המשוב? 
לשים יותר דגש על הרצאות יישומיות.  

היו מספר נושאים מקצועיים בעלי עניין נמוך ועל כך יתקיים דיון   
נפרד בוועדה המקצועית. 

יש לבחור בקפידת יתר את ערבי התרבות.  
התערוכה  בנושא  שאלה  הבאה  בשנה  למשוב  להוסיף  חשוב   

המקצועית ותרומתה לכנס.

מועד הכנס הבא
הכנס הבא נקבע ליולי 2012 בין ה-10 ל-12 לחודש - נא רשמו ביומנכם!

לקחים מיוחדים בניהול הכנס
במשרד  הקשורים  בנושאים  מואב  ריקי  של  תפקידים  ריבוי  בעקבות 

החקלאות, עלה לדיון נושא אופן הפקתו של הכנס הבא - הכנס ה-24 

ב-2012. נדונו שתי אפשרויות: חברה חיצונית שמתמחה בארגון  כנסים 

שתחליף באופן מלא את ריקי ואת הצוות הארגוני )ריקי תשמש כאיש 

קשר( או מפיקה שתעבוד בצמוד ובהנחיותיה של ריקי.

בגלל  בעיקר  כנסים,  לחברת  המשתתפים  כל  של  התנגדות   הובעה 

והחשש  הרפתנים,   - הכנס  משתתפי  על  שיפלו  העלויות  תוספת 

שהוצאת הארגון וההפקה מידי הגוף הציבורי-ממשלתי, תיפגע במרקם 

להיעזר במפיקה  הוחלט  לפיכך,  היפה, שמייחד את הכנס.  המשפחתי 

בנוסף,  הכנס.  בארגון  המצומצם  הארגוני  לצוות  שתסייע  מקצועית 

הוחלט להצמיד עזרה גם למודי הרץ במהלך ימי הכנס.

התאחדות  בידי  תמיד,  כמו  תישאר,  הכנס  של  הכספית  הפעילות  כל 

 .מגדלי בקר

עם סיום הכנס
דברי סיכום של ד"ר גבי עדין - יו"ר הכנס

אני שמח יחד אתכם להגיע לשלב הסיום של הכנס ה-23 למדעי 

המתקיים  החקלאות  למדעי  ביותר  הגדול  הכנס  שהוא  הבקר 

בארץ. 

נעבור  שווימר,  עדין  ד"ר  חברנו  של  המרשימה  הרצאתו  אחרי 

מיחסי טורף נטרף באפריקה, ליחסים בכנס שלנו, שבו להפך, הם 

נעשים בהרמוניה מעוררת הערכה.

שלושת ימי הכנס הם תוצאה של עבודה אינטנסיבית של קרוב 

לחצי שנה של עשייה, שבה נטלו חלק גורמים רבים, וכאן בטכס 

הסיום המקום להודות להם: 

במישור הארגוני: ברצוני להודות לריקי מואב על פעילותה כרכזת 

בשיתוף  הניהולים  הנושאים  בכל  שעסקה  המארגנת  הוועדה 

וציפי  מנשרוב,  חנה  הרץ,  מודי  אברהם,  מיכל  עם:  הדוק  פעולה 

סיגורה משה"מ. עם יעקב בכר מזכ"ל ההתאחדות, יוסי מלול ועם 
ענבל, רינה, לימור, תפארת, וחנה - מהתאחדות מגדלי בקר: ועם 

שייקה דרורי, אפרי ואדריאנה שוחט ממועצת החלב.

במישור המדעי: אציין את פעילותה של הוועדה המקצועית אשר 
עסקה בארגון תכנית הכנס, בקבלת התקצירים, מיונם, עריכתם 

הוועדה  סופית;  בחוברת  להכללה  המתאימה  לרמה  והבאתם 

למרצים-אורחים  ופנתה  התכנים  את  שקבעה  היא  המקצועית 

מהתכנים  שנהניתם  מקווה  אני  הענף.  של  שברומו  בנושאים 

שהוצגו בכנס זה. 

ממנהל   - מירון  יהושע  ד"ר  המקצועית:  הוועדה  לחברי  נודה 

ד"ר  החוברת,  ועורך  הכנס  של  המדעי  המרכז  החקלאי,  המחקר 

עדין שווימר מ'מאל"ה', ד"ר מיכאל ואן סטרטן מ'החקלאית', עודד 
ארקין נציג הרפתנים, יוסי מלול מההתאחדות, ועבדכם הנאמן.

מחירי  עליית  על  בארץ  לאחרונה  שהייתה  המתקפה  ובנושא 

הקוטג' ומוצרי החלב, נזכיר שוב לכולם שאתם, חבריי הרפתנים, 

נאבקים בכל כוחכם, ימים ולילות, לייצר חלב איכותי, טוב וזול, 

במסגרת המכסות ומחיר המטרה הנתונים לפיקוח ציבורי הדוק, 

ועושים זאת בהצלחה מעוררת התפעלות. 

הענפים  לאחד  החלב  ענף  את  הפכתם  כאן,  הנוכחים  אתם 

מדינות  בעבור  לדוגמה  לענף  בישראל,  בחקלאות  המובילים 

הן ברמה הטכנולוגית  לישראלים רבים  לגאווה  ולמקור  העולם, 

והמדעית והן ביציבותו הכלכלית. 

אני מאחל לכולנו שנזכה לדחיפה ולרענון שורות המחלקה לבקר 

מוסדות  עם  ויחד  בענף,  התומכת  המחקר  מערכת  ושל  בשה"מ 

את  ביחד  כולנו  נמשיך  הרפתנים,  וציבור  התמיכה,  גופי  הענף, 

עוד  גבוהות  לרמות  ונביאה  הקרובות  בשנים  הכנסים  מסורת 

 .יותר

                                            תודה רבה!
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